
Sammanträdesprotokoll 
2023‐02‐27 

Kommunfullmäktige 

Tid:  Måndagen den 27 februari 2023 kl. 09:00‐16:45 

Plats:  Fullmäktigesalen, Rådhusesplanaden 6 

Beslutande:  Se separat lista 

Övriga deltagare:  Se sidan två 

Utses att justera:  Moa Brydsten (S) och Anders Ågren (M) 

Sekreterare:  Digital signatur    §§ 27‐42

Tomas Jakobsson 

Ordförande:  Digital signatur   

Marie‐Louise Rönnmark  

Justerare:  Digital signatur   

Moa Brydsten   

Justerare:  Digital signatur   

Anders Ågren 

BEVIS 

Justerat protokoll har offentliggjorts genom anslag 

Organ:  Kommunfullmäktige 

Sammanträdesdatum:  2023‐02‐27 

Anslaget har satts upp:  2023‐03‐07 

Anslaget tas ner:  2023‐03‐29 

Förvaringsplats:  Kommunledningsstaben, nämndskansliet 

Underskrift:    Digital signatur 
Therese Stellén



Närvarologg för ordinarie ledamöter 
Umeå kommunfullmäktiges sammanträde den 27 februari 2023 klockan 16:48:38. 

Ledamot Logg 

Marie-Louise Rönnmark ordf. (S) Ankom kl. 09:10 (p2) 

Alireza Mosahafi 1:e vice (M) Deltar i upprop 1 kl. 09:08  

Jan-Olov Carlsson 2:e vice (V) Deltar i upprop 1 kl. 09:08  

Hans Lindberg (S) Birgitta Jonsson ers. kl. 09:10 (p2) 

Anders Ågren (M) Deltar i upprop 1 kl. 09:08  

Janet Ågren (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:08  

Ulrik Berg (M) Deltar i upprop 1 kl. 09:08  

Mattias Larsson (C) Deltar i upprop 1 kl. 09:08  

Lars Forsgren (SD) Deltar i upprop 1 kl. 09:08  

Arvid Lundberg (MP) Deltar i upprop 1 kl. 09:08  

Bore Sköld (V) Deltar i upprop 1 kl. 09:08  

Mikael Berglund (S) Ankom kl. 09:11 (p2) 

Kjerstin Widman (M) Deltar i upprop 1 kl. 09:08  

Christina Bernhardsson (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:08  

Maria Lindvall (L) Alf Molin ers. kl. 09:11 (p2) 

Jan Hägglund (AP) Ankom kl. 09:11 (p2) 

Veronica Kerr (KD) Jan Kollberg ers. kl. 09:11 (p2) till kl. 10:50 (p2), ord. ankom kl. 10:50 (p2) 

Peter Vigren (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:08  

Rebecca Sellstedt (V) Johan Stål ers. kl. 09:12 (p2) 

Maja Westling (C) Deltar i upprop 1 kl. 09:08  

Igor Hell (M) Deltar i upprop 1 kl. 09:08  

Moa Brydsten (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:08  

Mikael Jonsson (SD) Deltar i upprop 1 kl. 09:08  

Tomas Wennström (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:08  

Carin Nilsson (S) Ankom kl. 09:20 (p2) 

Elmer Eriksson (M) Deltar i upprop 1 kl. 09:08  

Nils Seye Larsen (MP) Deltar i upprop 1 kl. 09:08  

Ellen Ström (V) Deltar i upprop 1 kl. 09:08  

Andreas Lundgren (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:08  

Marianne Löfstedt (M) Deltar i upprop 1 kl. 09:08  

Anna-Karin Sjölander (C) Deltar i upprop 1 kl. 09:08  

Helena Smith (S) Ari Leinonen ers. kl. 09:12 (p2) 

Daniell Andersson (V) Deltar i upprop 1 kl. 09:08  

Carin Conradsson (S) Patrik Esperi ers. kl. 09:13 (p2) 

Madelene Nord (M) Åsa Ågren Wikström ers. kl. 09:13 (p2) 

Tichaona D Maphosa (S) Håkan Johansson ers. kl. 09:14 (p2) 

Maria Nilsson (SD) Deltar i upprop 1 kl. 09:08  

Mariam Salem (MP) Deltar i upprop 1 kl. 09:08  

Per-Erik Johansson (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:08  

Anders Norqvist (L) Deltar i upprop 1 kl. 09:08  

Åsa Bäckström (V) Deltar i upprop 1 kl. 09:08  

Rebecka Jakobsson (S) Jens Backman ers. kl. 09:15 (p2) 

Joline Göttfert (M) Deltar i upprop 1 kl. 09:08  

Davis Kaza (AP) Deltar i upprop 1 kl. 09:08  

Anders Sellström (KD) Ankom kl. 09:18 (p2) 

Fredrik Rönn (C) Sven-Olov Edvinsson ers. kl. 09:15 (p2) 

Lena Karlsson Engman (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:08  

Jan Lundberg (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:08  

Lena Andersson (M) Deltar i upprop 1 kl. 09:08  

Liv Zetterberg (V) Deltar i upprop 1 kl. 09:08  



 

Ledamot Logg 

Ali Yasin Dahir (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:08  

Anders Hägglund (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:08  

Stefan Nordström (M) 
Lotta Holmberg ers. kl. 09:16 (p2) till kl. 15:15 (p14), Mikael Thyni ers. kl. 15:15 
(p14) 

Wilhelm Wikberg (SD) Deltar i upprop 1 kl. 09:08  

Lars Brännström (MP) Deltar i upprop 1 kl. 09:08  

Elin Nejne (S) Anneli Andersson ers. kl. 09:16 (p2) 

Lennart Arvidsson (V) Deltar i upprop 1 kl. 09:08  

Robert Axebro (C) Deltar i upprop 1 kl. 09:08  

Gunnar Dahlberg (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:08  

Gunilla Berglund (M) Mikael Thyni ers. kl. 09:17 (p2) till kl. 13:03 (p9), ord. ankom kl. 13:03 (p9) 

Beatrice Årebrand (S) Jannice Persson ers. kl. 09:17 (p2) 

Linda Lotare (V) Deltar i upprop 1 kl. 09:08  

Mehrana Bassami (S) Charlotta Westerlund ers. kl. 09:17 (p2) 

Emma Vigren (S) Deltar i upprop 1 kl. 09:08  

Hanna Lundin Jernberg (L) Ankom kl. 09:18 (p2), utgår kl. 14:36 (p10), Wilma Hvirfvel ers. kl. 14:36 (p10) 

 



Närvarologg för ersättare 
Umeå kommunfullmäktiges sammanträde den 27 februari 2023 klockan 16:48:38.

Ersättare Logg 

* Håkan Johansson (S) Ankom kl. 09:14 (p2) 

* Anneli Andersson (S) Ankom kl. 09:16 (p2) 

* Jens Backman (S) Ankom kl. 09:14 (p2) 

* Birgitta Jonsson (S) Ankom kl. 09:10 (p2) 

* Patrik Esperi (S) Ankom kl. 09:13 (p2) 

* Jannice Persson (S) Ankom kl. 09:17 (p2) 

* Ari Leinonen (S) Ankom kl. 09:12 (p2) 

* Charlotta Westerlund (S) Ankom kl. 09:17 (p2) 

* Lotta Holmberg (M) Ankom kl. 09:16 (p2), utgår kl. 15:15 (p14) 

* Mikael Thyni (M) Ankom kl. 09:17 (p2) 

* Åsa Ågren Wikström (M) Ankom kl. 09:13 (p2) 

* Leif Lundgren (M) Ankom kl. 09:18 (p2) 

* Josefin Gustafsson (M) Ankom kl. 10:01 (p2) 

* Sven-Olov Edvinsson (C) Ankom kl. 09:15 (p2) 

* Julia Algotsson (C) Ankom kl. 10:02 (p2) 

* Solveig Granberg (C) Ankom kl. 09:18 (p2) 

* Alf Molin (L) Ankom kl. 09:11 (p2) 

* Wilma Hvirfvel (L) Ankom kl. 09:19 (p2) 

* Jan Kollberg (KD) Ankom kl. 09:11 (p2) 

* Lucas Nilsson (KD) Ankom kl. 13:11 (p3) 

* Johan Stål (V) Ankom kl. 09:11 (p2) 

* Tobias Holmbom (V) Ankom kl. 09:19 (p2) 

* Rebecca Lagerstedt (V) Ankom kl. 10:02 (p2) 

* Abdi Hanad (V) Ankom kl. 09:19 (p2) 

* Johan Asplund (MP) Ankom kl. 09:19 (p2) 

* Lars Nilsson (SD) Ankom kl. 09:19 (p2) 

* Patrik Brännberg (AP) Ankom kl. 09:19 (p2) 

* Marika Atlegrim (AP) Ankom kl. 09:19 (p2) 



Sida 2 av 39 

Umeå kommun  Sammanträdesprotokoll 

Kommunfullmäktige  2023‐02‐27 

Justerares sign: Utdraget bestyrks: 

Övriga deltagare

Marie Sandström-Öhberg (C), kommunrevisor 

Tjänstemän 

Anna Holmstedt, nämndsekreterare 

Margaretha Alfredsson, stadsdirektör 

Fredrik Lundberg, vd Umeå Kommunföretag AB, § 28 

Elin Pietroni, vd Umeå Parkering AB, § 28 

Mikael Salomonsson, vd INAB, § 28 
Mikael Isaksson, vd Umeå Hamn, § 28 

Robert Hansson, vd Vakin/Umeva, § 28   

Jörgen Aronsson, vd Dåva Deponi AB, § 28

Jan Ridfeldt, vd Umeå Energi AB, § 28   

Jerker Eriksson, vd AB Bostaden, § 28   

Dan Vähä, projektledare, § 29 

Eric Lindström, kommunjurist, § 30‐35 
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Umeå kommun  Sammanträdesprotokoll 

Kommunfullmäktige  2023‐02‐27 

 

       
Justerares sign:    Utdraget bestyrks: 

 

§ 27 

 

Diarienr: KS‐2023/00008 

Val av justerare och fastställande av dagordning  

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att till justerare av dagens protokoll utse Moa Brydsten (S) och Anders 

Ågren (M) 

 

att digital justering äger rum måndag 6 mars kl. 15.00 

 

att godkänna dagordning för mötet. 

Beredningsansvariga 

Tomas Jakobsson, kommunsekreterare 

Anna Holmstedt, nämndsekreterare     
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Umeå kommun  Sammanträdesprotokoll 

Kommunfullmäktige  2023‐02‐27 

Justerares sign: Utdraget bestyrks: 

§ 28

Diarienr: KS‐2023/00184 

UKF‐koncernens bolag redovisar till 

kommunfullmäktige 2023 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

att till protokollet notera att kommunfullmäktige tagit del av 

redovisningar från respektive bolags verkställande direktör. 

Ärendebeskrivning 

Respektive bolags vd informerar om bolagets verksamhet i följande 

ordning: 

1. Umeå Kommunföretag AB/koncernen, Fredrik Lundberg
2. Umeå Parkering AB, Elin Pietroni
3. INAB, Mikael Salomonsson
4. Umeå Hamn, Mikael Isaksson
5. Vakin/Umeva, Robert Hansson
6. Dåva Deponi AB, Jörgen Aronsson
7. Umeå Energi AB, Jan Ridfeldt
8. AB Bostaden, Jerker Eriksson

Därefter får kommunfullmäktiges ledamöter möjlighet att ställa frågor som 

de verkställande direktörerna besvarar.  
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Umeå kommun  Sammanträdesprotokoll 

Kommunfullmäktige  2023‐02‐27 

Justerares sign: Utdraget bestyrks: 

§ 29

Diarienr: KS‐2019/00178 

Slutrapport: Umeå 400 år 2022 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

att till protokollet notera att kommunfullmäktige tagit del av 

slutrapporten. 

Ärendebeskrivning 

Vid sammanträdet 2023‐02‐27 informerar jubileumskommitténs 

ordförande Marie‐Louise Rönnmark (S) och därefter projektledare Dan 
Vähä om slutrapporten gällande Umeå 400 år. 

Beslutsunderlag 

Slutrapport: Umeå 400 år 

Framtidshälsningar 

Beredningsansvariga 

Dan Vähä 

Beslutet ska skickas till 
‐ 



Sida 6 av 39 

Umeå kommun  Sammanträdesprotokoll 

Kommunfullmäktige  2023‐02‐27 

 

       
Justerares sign:    Utdraget bestyrks: 

 

§ 30 

 

Diarienr: KS‐2022/00520 

Motion 8/2022: Utveckla tillgången till barnomsorg 

på obekväm arbetstid; Ellen Ström (V) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att anse motion 8/2022: Utveckla tillgången till barnomsorg på obekväm 

arbetstid besvarad enligt yttranden från för‐ och grundskolenämnden, 

tekniska nämnden och kommunfullmäktiges jämställdhetsutskott. 

 

Reservation 

Ellen Ström (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag om 

bifall till motionen. 

Ärendebeskrivning 

I en motion väckt vid kommunfullmäktiges sammanträde i maj 2022 yrkar 

Ellen Ström (V) att Umeå kommunfullmäktige ger tekniska nämnden samt 

för‐ och grundskolenämnden i uppdrag att kartlägga behovet av och 

förutsättningar för en utvecklad barnomsorg på obekväm arbetstid. 

 

Stadsledningskontoret ställer sig bakom för‐ och grundskolenämnden, 

tekniska nämnden samt jämställdhetsutskottets yttranden och föreslår att 

kommunfullmäktige anser motionen besvarad. 

Beslutsunderlag 

Motion 8/2022: Utveckla tillgången till barnomsorg 

Protokollsutdrag FGN § 74 2022 Motion 8/2022 

Protokollsutdrag TN § 113 2022 Motion 8/2022 

Protokollsutdrag JUSK § 39 2022 Motion 8/2022 

Beredningsansvariga 

Olov Häggström 
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Umeå kommun  Sammanträdesprotokoll 

Kommunfullmäktige  2023‐02‐27 

 

       
Justerares sign:    Utdraget bestyrks: 

 

 

Näringslivs‐ och arbetsutskottets beslutsordning 

Yrkanden 

Bore Sköld (V) – Bifall till motionen. 

Tomas Wennström (S) och Lena Andersson (M) – Bifall till 

tjänsteskrivelsens förslag (anse motionen besvarad). 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall till tjänsteskrivelsens förslag (besvarad) mot bifall till motionen. 

Ordföranden finner att utskottet bifaller tjänsteskrivelsens förslag att anse 

motionen besvarad. 

 

Reservation 

Bore Sköld (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande om 

bifall till motionen. 

 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Yrkanden 

Ellen Ström (V) – bifall till motionen 

Hans Lindberg (S) – bifall till näringslivs‐ och arbetsutskottets förslag att 

anse motionen besvarad 

 

Propositionsordning som godkänns 

Ordförande ställer bifall mot näringslivs‐ och arbetsutskottets förslag mot 

bifall till motionen. Kommunstyrelsen bifaller näringslivs‐ och 

arbetsutskottets förslag att anse motionen besvarad. 

 

Reservation 

Bore Sköld (V) och Ellen Ström (V) reserverar sig mot beslutet till förmån 

för eget förslag att bifalla motionen. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Följande yttrar sig: Ellen Ström, Moa Brydsten, Elmer Eriksson, Arvid 

Lundberg, Anders Norqvist, Maja Westling, Jan Hägglund, Veronica Kerr, 

Christina Bernhardsson och Lars Forsgren. 
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Umeå kommun  Sammanträdesprotokoll 

Kommunfullmäktige  2023‐02‐27 

 

       
Justerares sign:    Utdraget bestyrks: 

 

Yrkanden 

Ellen Ström (V) – Bifall till motionen. 

 

Moa Brydsten (S), Elmer Eriksson (M), Arvid Lundberg (MP), Maja 

Westling (C), Jan Hägglund (AP), Veronica Kerr (KD), Christina 

Bernhardsson (S) och Lars Forsgren (SD) – Bifall till kommunstyrelsens 

förslag (anse motionen besvarad). 

 

Anders Norqvist (L) – Avslag till motionen. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Kommunstyrelsens förslag (anse motionen besvarad) mot bifall till 

motionen mot avslag till motionen. Ordföranden finner att 

kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag.  

 

Reservation 

Ellen Ström (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag om 

bifall till motionen. 

Beslutet ska skickas till 
Motionären 
För‐ och grundskolenämnden 
Tekniska nämnden 
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Umeå kommun  Sammanträdesprotokoll 

Kommunfullmäktige  2023‐02‐27 

 

       
Justerares sign:    Utdraget bestyrks: 

 

§ 31 

 

Diarienr: KS‐2022/00674 

Motion 9/2022: Inrätta skolsociala team i Umeå 

kommun; Anders Norqvist (L) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att anse motion 9/2022: Inrätta skolsociala team i Umeå kommun 

besvarad enligt yttranden från för‐ och grundskolenämnden, gymnasie‐ 

och vuxenutbildningsnämnden samt individ‐ och familjenämnden. 

 

Reservation 

Anders Norqvist (L) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag 

att bifalla motionen. 

Ärendebeskrivning 

I en motion väckt vid kommunfullmäktiges sammanträde i augusti 2022 

yrkar Anders Norqvist (L): 

 

att utbildningsförvaltningen och socialförvaltningen får i uppdrag att 

tillsammans utreda möjligheterna för att upprätta skolsociala team inom 

kommunen och hur ett sådant team kan arbeta operativt. 

 

Stadsledningskontoret ställer sig bakom för‐ och grundskolenämnden, 

gymnasie‐ och vuxenutbildningsnämnden samt individ‐ och 

familjenämnden yttranden och föreslår att kommunfullmäktige anser 

motionen besvarad. 

Beslutsunderlag 

Motion 9/2022: Inrätta skolsociala team i Umeå kommun 

FGN: Yttrande över motion 9/2022 

GVN: Yttrande över motion 9/2022 

IFN protokollsutdrag motion 9/2022 
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Kommunfullmäktige  2023‐02‐27 

 

       
Justerares sign:    Utdraget bestyrks: 

 

IFN yttrande 2022‐10‐06 motion 9/2022  

Beredningsansvariga 

Olov Häggström 

 

Näringslivs‐ och arbetsutskottets beslutsordning 

Yrkanden 

Bore Sköld (V) – Bifall till motionen. 

Lena Andersson (M) och Tomas Wennström (S) – Bifall till 

tjänsteskrivelsens förslag (anse motionen besvarad). 

 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall till tjänsteskrivelsens förslag (besvarad) mot bifall till motionen. 

Ordföranden finner att utskottet bifaller tjänsteskrivelsens förslag att anse 

motionen besvarad. 

 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Yrkanden 

Hanna Lundin Jernberg (L) och Bore Sköld (V) – bifall till motionen 

Hans Lindberg (S) – bifall till näringslivs‐ och arbetsutskottets förslag att 

anse motionen besvarad. 

 

Propositionsordning som godkänns 

Ordföranden ställer bifall till näringslivs‐ och arbetsutskottets förslag mot 

bifall till motionen. Kommunstyrelsen bifaller näringslivs‐ och 

arbetsutskottets förslag att anse motionen besvarad. 

 

Reservation 

Hanna Lundin Jernberg (L) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 

förslag att bifalla motionen. 

 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Följande yttrar sig: Anders Norqvist, Moa Brydsten, Peter Vigren, Igor Hell, 

Maja Westling, Arvid Lundberg, Andreas Lundgren, Liv Zetterberg, Hanna 

Lundin Jernberg, Veronica Kerr, Jan Hägglund, Maria Nilsson och Anders 

Sellström. 
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Justerares sign:    Utdraget bestyrks: 

 

Yrkanden 

Anders Norqvist (L), Liv Zetterberg (V) och Hanna Lundin Jernberg (L) – 

Bifall till motionen. 

 

Moa Brydsten (S), Peter Vigren (S), Igor Hell (M), Maja Westling (C), Arvid 

Lundberg (MP), Andreas Lundgren (S), Veronica Kerr (KD), Maria Nilsson 

(SD) och Jan Hägglund (AP) – Bifall till kommunstyrelsens förslag (anse 

motionen besvarad). 

 

Propositionsordning som godkänns 

Kommunstyrelsens förslag (anse motionen besvarad) mot bifall till 

motionen. Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 

kommunstyrelsens förslag.  

 

Reservation 

Anders Norqvist (L) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag 

att bifalla motionen. 

Beslutet ska skickas till 
Motionären 
För‐ och grundskolenämnden 
Gymnasie‐ och vuxenutbildningsnämnden 
Individ‐ och familjenämnden     
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§ 32 

 

Diarienr: KS‐2021/00806 

Bolagsordning för Umeå Parkerings AB (Upab) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att revidera bolagsordning för Umeå Parkerings AB (Upab) enligt bilaga. 

Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktige beslutade 2022‐06‐20, § 126 att styrelsen i Umeå 

Parkerings AB ska bestå av sju styrelseledamöter. Med anledning därav 

behöver bolagsordningen justeras så att antalet styrelseledamöter ska vara 

lägst fem och högst sju. 

 

Kommunens kommunikationsavdelning har tagit fram en uppdaterad mall 

för bolagsordningar. Bolagsordningen för Umeå Parkerings AB har lagts in i 

den nya mallen. Härutöver föreslås ett antal ändringar av formaliakaraktär. 

Ändringarna markeras i gult i bifogat förslag. 

Beslutsunderlag 

Styrelseprotokoll 2023‐02‐06. Nr. 263, punkt 4:4. 

Bolagsordning för Umeå Parkerings AB. 

Beredningsansvariga 

Tomas Jakobsson 

 

Kommunstyrelsens beslutsordning 

Kommunstyrelsen bifaller tjänsteskrivelsens förslag. 
 

Kommunfullmäktiges beslutsordning 

Följande yttrar sig: Anders Ågren 

 

Yrkanden 
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Anders Ågren (M) – Bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Propositionsordning som godkänns 

Bifall mot avslag till kommunstyrelsens förslag. Kommunfullmäktige 

beslutar att bifalla kommunstyrelsens förslag. 

Beslutet ska skickas till 
Umeå kommunföretag 

Umeå Parkerings AB
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§ 33 

 

Diarienr: KS‐2022/00771 

Fyllnadsval: Styrelsen i Sekab Biofuel Industries AB 

Beslut 

Kommunfullmäktiges beslutar enligt förslag från valberedningen 

 

att till ledamot i styrelsen för Sekab Biofuel Industries utse Stefan Skarp, 

Skellefteå Kraft 

Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktige i Örnsköldsvik, Umeå och Skellefteå har tidigare 

beslutat om bolagsordning för SEKAB BioFuel Industries AB (Org nr 556666‐

7654). Enligt bolagsordningen ska styrelsen bestå av högst nio ledamöter. 

Sex ledamöter utses av Norrlands Etanolkraft AB och tre ledamöter utses 

av EcoIndustries in Europe AB. Norrlands Etanolkraft AB:s representanter 

utses av kommunfullmäktige i Skellefteå, Umeå och Örnsköldsvik. 

Styrelseordförande utses av Norrlands Etanolkraft AB. 

Beslutsunderlag 

Umeå kommunföretag protokoll 2023‐02‐06 

Förslag till beslut 

Beredningsansvariga 

Fredrik Lundberg 

Emma Angerbjörn 

Beslutet ska skickas till 
Skellefteå kommun 

Örnsköldsviks kommun 

Skellefteå Kraft 

Umeå kommunföretag 
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§ 34 

 

Diarienr: KS‐2022/00785 

Fyllnadsval: Ledamot Umeå Hamn AB 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar enligt förslag från valberedningen 

 

att till ledamot i styrelsens för Umeå Hamn AB utse Tomas Helleberg 

(MP) 

Ärendebeskrivning 

Vid kommunfullmäktiges val 2022‐11‐28 lämnades uppdraget vakant. I och 

med dagens beslut är styrelsen komplett. 

Beredningsansvariga 

Anna Holmstedt, nämndsekreterare 

Beslutet ska skickas till 
Tomas Helleberg 

Umeå Hamn 

Umeå kommunföretag 

Lönesupport, Troman 
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§ 35 

 

Diarienr: KS‐2023/00116 

Anmälningsärenden 2023‐02‐27 

Motioner 

Motion 2/2023: Umeå kommun ska inte samarbeta med diktaturer och 

länder som hotar vår säkerhet; Anders Ågren (M). Diarienummer: KS‐

2023/00140. 

 

Motion 3/2023: Bygg en äventyrslekpark på Mariehemsängarna; Maria 

Lindvall (L). Diarienummer: KS‐2023/00148 

 

Motion 4/2023: Avsluta samarbetet med kommunens samtliga vänorter; 

Lars Forsgren (SD). Diarienummer: KS‐2023/00152 

 

Motion 5/2023: Avveckla jämställdhetsutskottet (JU); Wilhelm Wikberg 

(SD). Diarienummer: KS‐2023/00153 

 

Motion 6/2023: Inrätta Tjänsteperson i beredskap (TiB) i Umeå kommun; 

Anders Norqvist (L). Diarienummer: KS‐2023/00163 

Ej verkställda beslut 

Beslut och statistikrapport ej verkställda beslut SoL 2022‐09‐30, 

äldrenämnden. Diarienummer: KS‐2022/00012‐11   

Ny ersättare för ledamot i kommunfullmäktige 

Kommun: Umeå kommun 

Parti: Kristdemokraterna 

Avgången ersättare: Maria Eriksson 

Ny ersättare: Lucas Nilsson 

Diarienummer: KS‐2022/01087 

Information om nämndemannaval 2023 

Kommunfullmäktige gör valen i september 2023. 

Diarienummer: KS‐2023/00076‐1. 
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Revisionsrapporter 

Granskning av samverkan i planprocessen. Kortrapport. 

Rekommendationer till byggnadsnämnden och kommunstyrelsen. 

Diarienummer: KS‐2023/00188.   

 

Granskning ‐ Attraktiv arbetsgivare (temagranskning). För yttrande: 

Personalnämndens och kommunstyrelsens syn på de bedömningar och 

förbättringsområden som framgår av rapporterna (gällande IFN och ÄN 

nedan) samt hur de kan/kommer att beaktas i kommunens fortsatta 

arbete. Diarienummer:  KS‐2023/00172 

 

Granskning ‐ Attraktiv arbetsgivare (temagranskning). För yttrande: Individ‐ 

och familjenämnden. Diarienummer: KS‐2023/00168  

 

Granskning ‐ Attraktiv arbetsgivare (temagranskning). För yttrande: 
Äldrenämnden. Diarienummer: KS‐2023/00171 
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§ 36 

 

Diarienr: KS‐2023/00147 

Interpellation: Förekomsten av stora mängder 

narkotika på fritidsgård i Umeå; Anders Ågren (M) 
 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Anders Ågren, Ari Leinonen, Joline Göttfert, Jan 

Hägglund, Davis Kaza, Mattias Larsson, Lennart Arvidsson, Mikael Jonsson, 

Moa Brydsten, Anders Hägglund och Elmer Eriksson beslutar 

kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om interpellationen. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Anders Ågren (M) följande 

interpellation till fritidsnämndens ordförande. 

 

Förekomsten av stora mängder narkotika på fritidsgård i Umeå 

I lokaltidningen VK kunde vi den 28 januari läsa en artikel om en tonåring 

som blev påkommen med stora mängder narkotika på en fritidsgård i 

Umeå. När polisen kom dit upptäcktes att tonåringen– utöver narkotika i 

olika former – även hade med sig en våg och en kniv i fickan. I artikeln 

framgår att narkotikan var portionsförpackad, vilket enligt polisen tyder på 

att tonåringen säljer narkotika.  

 

Inom Umeå kommun finns det, enligt hemsidan, elva fritidsgårdar. 

Därutöver finns även mötesplatserna Hamnmagasinet ungdomens hus som 

ligger mitt i centrala stan, samt Ersboda ungdomens hus. Kommunens 

mötesplatser för ungdomar riktar sig till åldersgruppen 13‐23 år. 

Fritidsgårdarna riktar sig till lite yngre ungdomar mellan 13 och 17 år. 

Ungdomens hus i centrala stan och på Ersboda har verksamhet för åldrarna 

16 till 23 år. 
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Det är naturligtvis mycket allvarligt om det förekommer narkotika våra 

fritidsgårdar. För oss som kommun är det viktigt att vi säkerställer att 

sådant på alla tänkbara sätt motverkas. 

 

Mina frågor till fritidsnämndens ordförande Ari Leinonen (S) blir därför:  

Vilken fritidsgård gällde det i VK:s artikel (2023‐01‐28)? 

Hur omfattande är problemen med förekomsten av droger på våra 

fritidsgårdar/ungdomens hus? Har det förekommit fler tillfällen då man 

upptäckt narkotika i våra kommunala lokaler under senare år? 

Behövs det ytterligare insatser för att förhindra förekomsten av narkotika 

på kommunens mötesplatser för unga, eller är du trygg med hur 

kommunen arbetar idag? 

 

Ari Leinonen (S), fritidsnämndens ordförande lämnar följande skriftliga 

svar: 

Anders Ågren har i sin interpellation till mig ställt tre frågor.  

 

Svar på fråga 1 

Som svar på Anders Ågrens första fråga, så var det alltså Västangård som 

avsågs i VK:s artikel den 28 januari i år.  

 

Svar på fråga 2 

Vad gäller hans andra fråga är mitt svar att det tidigare under hösten har 

rapporterats in tre så kallade avvikelser som gällt misstänkt 

narkotikapåverkade ungdomar i fritidsgårdsverksamheterna. Vid ett av 

dessa tillfällen har polisen, efter att kommunens personal tagit kontakt, 

gjort fynd av cannabis.  

 

Svar på fråga 3 

Som svar på Anders Ågrens tredje fråga vill jag säga följande. 

Fritidsgårdarna och ungdomens hus har som primär uppgift att erbjuda 

attraktiva mötesplatser där våra unga får skapa, utvecklas och växa genom 

att ta ansvar. Anslaget är att främja våra ungas utveckling och med det 

kommer en förebyggande och trygghetsskapande effekt. Verksamheten 

jobbar aktivt och systematiskt för att säkerställa att droger inte 

förekommer på fritidsgårdarna och våra ungdomens hus. Det är också till 

följd av detta arbete ‐ med en stark samverkan mellan fritid, skola, 
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socialtjänst och polis – som upptäckten som skildras i VK kunde göras och 

åtgärder vidtas. Vid misstanke om att ett barn far illa är en del i rutinen att 

göra en orosanmälan till socialtjänsten, vilket också skett i det fall Anders 

Ågren refererar. 

 

Våra fritidsledares betydelse, för att förebygga otrygghet och skapa 

trygghet, kan inte underskattas. De bygger förtroende med de unga och 

kan därför tidigt fånga upp signaler på dåligt mående och behov av stöd. 

Detta är en helt omistlig del av det förebyggande arbetet i Umeå. Det 

kommer också oundvikligen att leda till att vi upptäcker och kan agera i fler 

fall än om vi inte hade haft ett väl utbyggt förebyggande arbete.   

Samverkan med skola, polis och fältgrupp är en viktig del i det systematiska 

arbetet och en framgångsfaktor i arbetet mot droger och för att främja 

ungas hälsa och utveckling. Flera av våra fritidsgårdar ligger inom skolans 

lokaler. Båda verksamheterna har tydliga rutiner och riktlinjer för en 

tobaks‐ och drogfri miljö. Det främjande och förebyggande arbetet sker 

inom båda förvaltningarna dels på övergripande nivå och dels på alla 

enskilda skolor och mötesplatser. Exempel på det övergripande arbetet är 

SSPF ungdomsteam, som är en tvärsektoriell samverkansform mellan skola, 

socialtjänst, polis och fritid.  

 

Tidiga insatser och förebyggande arbete är primärt och man arbetar 

områdesbaserat på tre olika nivåer; övergripande, grupp och individ. Syftet 

är att snabbt kunna upptäcka eller identifiera ungdomar som riskerar att 

vara på väg in i missbruk och/eller kriminalitet och erbjuda dessa 

samordnade insatser från flera aktörer.  

 

Lokala förebygganderåd är ytterligare ett exempel på strukturerad 

samverkan där fritid unga är koordinatorer och där fritid, polis, skola, 

socialtjänst och lokala aktörer bryter ned Unga‐enkäten till 

områdesspecifika handlingsplaner utifrån identifierade behov. Den 

systematiska samverkan som finns mellan de olika organisationerna gör att 

det vid behov är lätt att ta kontakt för att hantera situationer som kräver 

åtgärd.  

 

Tröskeln för att agera vid misstanke om förekomst av droger är låg och 

börjar redan i de allmänna värdegrundsfrågorna på mötesplatserna. 
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Verksamheten pulsar dagligen upp avvikelser kopplat till kvalité och 

arbetsmiljö för att säkerställa ett snabbt och effektivt hanterande av t.ex. 

förekomst av droger. Vi måste ständigt vara på tårna och göra vårt yttersta 

för att säkerställa en drogfri miljö för att skydda våra unga så långt det bara 

är möjligt. Arbetssätt kan och bör alltid utvecklas, men jag känner mig trygg 

med det sätt på vilket vi arbetar med dessa frågor i verksamheten idag. Jag 

känner också ett enormt förtroende för de professioner inom skola, fritid, 

socialtjänst och polis som arbetar tillsammans för att säkerställa trygga 

uppväxtvillkor för alla våra unga.  
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§ 37 

 

Diarienr: KS‐2023/00162 

Interpellation: Varför serveras kötträtter nästan 

uteslutande när det är få barn i förskolan? Joline 

Göttfert (M) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Joline Göttfert, Christina Bernhardsson, Åsa 

Bäckström, Lars Forsgren, Lena Andersson, Sven‐Olov Edvinsson och Nils 

Seye Larsen beslutar kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om 

interpellationen. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Joline Göttfert (M)  

följande interpellation till tekniska nämndens ordförande. 

 

Varför serveras kötträtter nästan uteslutande när det är få barn i 

förskolan?  

Måltidsservice tillhandahåller lunch till majoriteten av de kommunala 

förskolorna i Umeå kommun. I förskolan serveras vegetarisk mat minst en 

dag i veckan, men en stor del av de kommunala förskolorna serverar 

vegetariska rätter två dagar i veckan. En dag i veckan serveras fisk.  

 

På hemsidan skolmaten.se kan man se vilka rätter som serveras i skolorna i 

kommunen. Efter att ha studerat olika förskolors menyer visar sig ett 

tydligt mönster: Vegetariskt och fisk serveras vanligtvis på tisdagar, 

onsdagar och torsdagar i de kommunala förskolorna. Det är de dagar som 

det är flest barn i förskolan.  

 

De som är föräldralediga med ett yngre syskon har rätt att ha sina äldre 

barn 15 timmar per vecka i förskolan. Dessa dagar är normalt förlagda till 

mitten av veckan, från tisdag till torsdag.  
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Det innebär att de barn som har småsyskon hemma nästan alltid serveras 

vegetariskt eller fisk när de är i förskolan. De får sällan, eller till och med 

aldrig, äta rätter innehållande kött i förskolan. 

 

Att barn får smaka olika rätter och livsmedel är bra. Men kött borde också 

vara ett livsmedel som barn erbjuds i både skolan och förskolan.  

 

Med anledning av ovanstående ställer jag följande frågor: 

1. Är det en medveten strategi att barn som är i förskolan 15 timmar i 
veckan inte serveras kött?  

 

2. Om svaret är ja, vad är då anledningen till detta? 
 

Christina Bernhardsson (S), tekniska nämndens ordförande lämnar 

följande skriftliga svar: 

Umeå kommuns måltidsservice lagar inte bara mat till förskolor och skolor, 

utan även till alla kommunens olika boenden och omsorgsverksamheter. 

Det innebär att omkring 75 000 lunchportioner tillreds varje vecka, enligt 

statistik från helåret 2022. Adderar de frukost‐, mellanmåls‐ och 

middagsportioner som måltidsservice lagar blir det totalt cirka 5 400 000 

portioner per år.  

 

Matsedlarna för skolorna och förskolorna tas fram i enlighet med 

Livsmedelsverkets nationella riktlinjer för mat i förskola och skola.  

Självklart ska maten vara näringsriktig och god.  

 

Menyerna planeras därefter utifrån kraven på en god och allsidig 

näringssammansättning i förening med behovet av att kunna upprätthålla 

en bra produktion som kan möta de volymer som behövs i 

verksamheterna. Det mesta av maten tillagas från grunden och endast till 

en mindre del används delvis prefabricerad mat. För att lyckas med detta 

måste det finnas en väl genomtänkt och god planering av produktionen. Till 

exempel är det ofta rätter som innehåller korv och köttbullar, som inte 

lagats från grunden, på måndagar eftersom det inte kräver samma 

förberedelsetid för kockarna. Fiskrätter serveras oftast på onsdagar då 

fisken kommer fryst och måste tinas innan tillagning.  
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Efter att ha hörsammat önskemål från en stor del av föräldrarna är den 

centrala menyn planerad så att måltidsservice tillhandahåller vegetariska 

måltider på tisdagar och fisk på onsdagar. Kockarna ute i verksamheterna 

har detta att hålla sig till, dock med en stor frihet att själva byta dagarna för 

de olika maträtterna utifrån vad som passar bäst för deras planering och 

deras verksamheters behov och önskemål.  

 

Hur förskolorna förlägger sina 15 timmar med barn på enheterna har inte 

måltidsservice någon detaljerad kännedom om och det är svårt att förhålla 

sig till på grund av variationer på olika enheter. Dessutom ser det sannolikt 

olika ut från tid till annan på en och samma enhet.  

 

Det som helt enkelt är ledstjärnan för måltidsservice är att barnen ska få en 

näringsriktig och hälsosam mat i enlighet med Livsmedelsverkets råd och 

att planera sin produktion på ett sätt som gör det möjligt att klara detta.  

Svaret på fråga två i interpellationen är alltså: Nej.   
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§ 38 

 

Diarienr: KS‐2023/00181 

Interpellation: Tar Umeå kommun ansvar för 1,5‐

gradersmålet? Åsa Bäckström (V) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Åsa Bäckström, Janet Ågren, Robert Axebro och 

Lars Brännström beslutar kommunfullmäktige att avsluta överläggningen 

om interpellationen. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Åsa Bäckström (V) 

följande interpellation till kommunstyrelsens ordförande. 

 

Tar Umeå kommun ansvar för 1,5‐gradersmålet? 

“Umeå ska vara klimatneutralt 2040, dvs ha nettonoll utsläpp av 

växthusgaser” och att “Minskningstakten ska ske på ett sådant sätt att 

Umeå kommuns utsläppsutrymme inte överskrids. Utsläppsutrymmet utgår 

ifrån Parisavtalet och beräknas utifrån bästa tillgängliga forskning.”  

Det här har vi beslutat tillsammans. Beslut tagna här i kommunfullmäktige. 

 

För 1,5‐gradersmålet gäller en minskningstakt på 21% per år från och med 

2022. Eftersom Umeå kommun inte har kommit i närheten av så drastiska 

minskningar under 2022, krävs det nu minskningar på upptill 38% per år 

från och med 2023. Umeå kommuns utsläppsutrymme krymper otroligt 

snabbt. Ungefär år 2024–2025 beräknas vårt utsläppsutrymme vara 

förbrukat för att med 50% sannolikhet klara vår del av 1,5‐gradersmålet. 

Det har idag gått tre år sedan klimatmålen beslutades. Umeå kommun har 

ett åtgärdsprogram, men det saknar en bedömd totaleffekt. 

 

Det är också djupt olyckligt att de flesta åtgärder i åtgärdsprogrammet 

beräknas vara klara först 2025, när utsläppsutrymmet för 1,5‐grader är 

förbrukat. Ska vi basera omställningen enbart på förhoppningar? Den som 

tittar noga i ClimateView för Umeå kommun, inser att verktyget mest  
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illustrerar olika förhoppningar. Väldigt få “förhoppningskurvor” backas upp 

med en trend baserat på verkligt utfall hittills.  

 

Det är tydligt hur tiden rinner ut. Flera gånger har Umeå kommuns 

tjänstepersoner påtalat att koldioxidbudgeten är ett viktigt 

kompletterande underlag bland flera andra. Om vi ska göra omställningen 

ansvarsfullt, förutsätter det att vi räknar. Att vi åtminstone grovt jämför 

våra åtgärder mot vårt utsläppsutrymme. Och för Umeå som stad och 

geografiskt område, också väger in troliga samhällstrender istället för 

enbart förhoppningar. Om matematiken inte går ihop, har vi då inte ett 

ansvar att fungera som möjliggörare, eller åtminstone påpeka hur illa det 

är? Annars är det ju meningslöst att vi beslutat om ett klimatmål för 

staden, med ett utsläppsutrymme, om vi inte ens räknar. Hur skulle detta 

se ut om vi aldrig räknade på den ekonomiska budgeten? 

 

Fråga/Frågor: 

1. Hur säkerställs nödvändiga resurser i den ekonomiska budgeten för att 
matcha koldioxidbudgeten? (Koldioxidbudgeten som kan ta slut redan 
2024 samt aviserade kommande snäva ekonomiska ramar för Umeå 
kommun.) 

2. Hur säkerställer Umeå kommun att det finns åtgärder och medel för att 
snabbt få ner utsläppen 2023 och 2024? 

3. Tar Umeå kommun ansvar för 1,5‐graders målet, när fastställda 
klimatmål inte kommer att uppnås?  

4. Om Umeå kommun förlitar sig på att någon annan ska suga upp 
koldioxidutsläppen, hur kommer det sig då att Umeå Energi planerar att 
välja bort att permanent lagra biogen koldioxid? När potentialen för 
denna motsvarar utsläppen från hela Umeås personbilsflotta. 

 

Hans Lindberg (S), kommunstyrelsens ordförande överlämnar 

besvarandet till Janet Ågren (S) kommunstyrelsens 2:e vice ordförande 

tillika planeringsutskottets ordförande som lämnar följande skriftliga 

svar. 

I sin första, andra och tredje fråga undrar Åsa Bäckström hur Umeå 

kommun säkerställer att det finns åtgärder och medel som svarar mot 

utsläppsutrymmet enligt modellen för koldioxidbudget samt om Umeå 

kommun tar ansvar för 1,5‐gradersmålet om klimat‐ och miljömålen inte 

nås.  
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Det korta svaret är att det är vi som sitter i den här salen som bestämmer 

hur kommunens ekonomiska utrymme ska fördelas för att nå de 

målsättningar och utföra de åtgärder som vi ålagt kommunens 

verksamheter. Resurssättningen sker inom den ordinarie budgetprocessen. 

I den årliga uppföljningen och revideringen av åtgärdsprogrammet ska 

också tillgänglig data om utsläppsutrymme användas som ett 

analysverktyg, så att förnyade politiska prioriteringar kan göras. Detta är 

också den modell som Vänsterpartiet ställt sig bakom här i fullmäktige.  

Men för att nå klimat‐ och miljömålen räcker det inte att bara Umeå 

kommunkoncern tar sitt ansvar.  Kommunkoncernen står idag för ca 20 % 

av Umeå kommuns territoriella utsläpp. För att nå hela vägen krävs det 

alltså att övriga sektorer i samhället också ställer om. Många individer, 

företag, organisationer och andra offentliga aktörer i Umeå gör redan 

viktiga insatser som bidrar till miljömålen. Parallellt med 

åtgärdsprogrammet har vi därför tagit initiativ till att ta fram en färdplan 

som företag och organisationer i Umeå kan ansluta till.  

 

Kommunen arbetar med att ta ansvar utifrån de målsättningar som är 

fastställda. Generellt kan man säga att de åtgärderna som är möjliga i dag 

inte är tillräckliga för att nå målen. En viktig förutsättning för att nå målen 

är därför att ambitionen höjs i takt med att åtgärderna genomförs. Vi kan 

också konstatera att det kommer att ske olika grader av 

utsläppsminskningar olika år, där exempelvis investeringar på Dåva har en 

potential att momentant minska kommunkoncernens utsläpp radikalt när 

de kan genomföras.  

 

I sin sista fråga skriver Åsa Bäckström att Umeå Energi ”planerar att välja 

bort att permanent lagra biogen koldioxid” och det stämmer inte. Umeå 

Energi har inte stängt dörren till lagring av biogen CO2, men gör just nu 

bedömningen att det saknas en marknad för detta och att det i dagsläget 

inte är ekonomiskt försvarbart utifrån en kostnad om ca 2000 kr/ton. Det 

alternativ som utreds har fördelen att det möjliggör fortsatta nödvändiga 

investeringar för att kapa stora utsläppskällor. Det handlar alltså om att 

använda samma CO2‐molekyler som hade frigjorts till atmosfären från 

biomassa genom förmultning eller förbränning för att framställa så kallad 

e‐metanol. Detta kan i sin tur ersätta fossila bränslen och därmed minska 

utsläppen av fossilt CO2.  
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Avslutningsvis vill jag säga till Åsa Bäckström och Vänsterpartiet att min och 

Socialdemokraternas inställning är att arbetet med klimatomställningen 

ska vara högt prioriterat. Vi vill att Umeå kommun ska göra allt som går, 

med de medel och befogenheter som står kommunen till buds, för att 

genomföra en snabb och rättvis klimatomställning. Dialogen om hur vi 

fortsätter ta oss an klimatomställningen med kraftfulla åtgärder måste 

fortsätta med andra offentliga aktörer, med näringslivet, civilsamhället och 

akademin, samt över partigränserna. Här har vi ett gemensamt ansvar. 
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§ 39 

 

Diarienr: KS‐2023/00182 

Interpellation: Hemlösa som sover på östra station; 

Davis Kaza (AP) och Jan Hägglund (AP) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Davis Kaza, Andreas Lundgren, Igor Hell, Anna‐

Karin Sjölander, Lars Forsgren, Jan Hägglund och Sven‐Olov Edvinsson 

beslutar kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om 

interpellationen. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Davis Kaza (AP) följande 

interpellation till individ‐ och familjenämndens ordförande. 

 

Hemlösa som sover på östra station 

För den som passerar stationen Umeå Östra är det inte ovanligt at se 

hemlösa personer och missbrukare sova inne i stationsbyggnaden. Detta 

särskilt under vinterhalvåret. De flesta av dessa ligger endast och sover. 

Men bland de som använt stationen som sovplats finns även hotfulla 

personer och det har förekommit blodfläckar på golvet. Problemen med 

hotfulla nattgäster har också funnits på Umeå universitet, vilket lokala 

media uppmärksammat. 

 

Umeå Östra ägs av Umeå kommun via det helägda kommunala bolaget 

INAB. Kommunen har antog en ”Handlingsplan mot hemlöshet” i januari 

2018 som sträckte sig fram till 2021. Kommunen är även med och 

finansierar stadsmissionens natthärbärge Öst på stan. Trots att kommunen 

vid upprepade tillfällen har fått anmälningar om att det förekommer 

hotfulla personer och sovande personer i stationsbyggnaden så kvarstår 

problemen. 

 

Mot denna bakgrund vill vi ställa följande frågor: 
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1. Vilken del av Umeå kommunkoncern har ansvaret för att hemlösa 
personer inte sover på Umeå Östra: socialtjänsten, INAB eller annan del 
av kommunen? 

2. Finns det några planer på att erbjuda de människor som idag sover på 
Umeå Östra ett värdigare alternativ, eller råder det en situation där 
ansvaret har fallit mellan stolarna och olika myndigheter accepterar 
dagens situation? 

3. Har kommunen tillräckligt många platser på natthärbärgen för att 
erbjuda de som sover på Umeå Östra och andra platser ett bättre 
alternativ? 

4. Bedrivs det någon form av uppsökande verksamhet mot hemlösa som 
uppehåller sig i lokaler som ägs av kommunen, regionen och 
universitetet?   

 

Andreas Lundgren (S), individ‐ och familjenämndens ordförande lämnar 

följande skriftliga svar: 

Arbetarpartiet har inkommit med en interpellation med frågor till mig om 

hemlöshet och här följer svar på dessa. 

 

Svar på fråga 1 

INAB ansvarar för säkerhet och trygghet i sina lokaler och verksamheter, t 

ex att med hjälp av väktare avhysa personer som uppehåller sig där av fel 

anledningar eller stör ordningen. Vid lagöverträdelser som t ex hot och våld 

så är det polisiära ärenden. 

 

Socialtjänstlagen bygger på frivillighet, både vad gäller för den enskilde att 

ansöka och att ta emot erbjudna insatser. Så för att socialtjänsten ska 

kunna pröva rätten till bistånd, tex till annan boendelösning, för personer 

som sover i olika utrymmen krävs det att den enskilde ansöker om det. 

Utan den enskildes medverkan kan socialtjänsten endast vidta åtgärder om 

det är fråga om tvångsvård enligt lagen om vård av missbrukare (LVM), 

som är hårt reglerad. 

 

Svar på fråga 2 

Bostadssituationen i Umeå är svår och det är brist på bostäder. En del har 

därför problem att ordna ett stadigvarande boende för sig själva (och sin 

familj) och tvingas hitta mer tillfälliga boendelösningar, som räknas till de 

fyra hemlöshetssituationerna enligt Socialstyrelsens definition av 

hemlöshet. Stöd och hjälp finns att få på olika sätt, både från socialtjänsten 
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och de ideella organisationer som socialtjänsten samarbetar med. Om den 

enskilde ansöker om stöd ansvarar socialtjänsten för att utreda behoven 

hos den enskilde och sedan fatta beslut utifrån de individuella behoven och 

vad lagstiftning och kommunala riktlinjer ger utrymme för.  

 

Det pågår åtgärder för att motverka hemlöshet. Umeå Kommun via Individ‐ 

och familjenämnden och Umeå Stadsmission har påbörjat ett samarbete 

kring metoden Bostad Först, där vi ska samnyttja våra styrkor som kommun 

och ideell organisation för att nå ut till personer i hemlöshet. De första 

platserna inom ramen för detta samarbete kommer tas i bruk under 

innevarande år 2023. Bostad Först är en metod som angriper 

hemlöshetsfrågan genom att utan krav på nykterhet, drogfrihet eller 

liknande erbjuda bostad (därav namnet: Bostad Först), och därifrån stötta 

individen i att ta sig framåt mot t ex drogfrihet och arbete. 

 

Svar på fråga 3 

Umeå kommun har avtal och finansierar två akuta boenden: Pingstkyrkan, 

med inriktning mot EU‐migranter, samt Stadsmissionen, för personer som 

är hemmahörande i Umeå eller med Umeå kommun som vistelseort.  

 

Vid ett fåtal tillfällen nekas personer plats på akutboenden, och då är 

personerna ofta föremål för LPT eller LVM, alternativt att insats ska ske 

genom hemkommun. Stadsmissionens akutboende har endast vid ett fåtal 

tillfällen under oktober‐januari nekat personer plats på grund av att det 

varit fullbelagt. Stadsmissionen planerar att utöka platserna på sitt 

akutboende under 2024. 

 

Socialtjänsten har utöver dessa boenden tillgång till andra boendelösningar 

för akuta kortsiktiga behov t ex jourlägenheter. Under vintermånaderna 

har dessutom ett antal kyrkor haft nattöppet det kalla vinternätterna, för 

att personer som inte vill ta del av socialtjänstens insatser eller de akuta 

lösningarna ska kunna komma in och vila i varma utrymmen nattetid. 

 

Svar på fråga 4 

Umeå kommun har i dagsläget inga uppsökande verksamheter mot 

hemlösa personer, men det här är ett utvecklingsområde både för Umeå 

kommun som nationellt. Stadsmissionen, som kommunen har ett ideellt‐
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offentligt partnerskap med, utför till viss del fältarbete och uppsökande 

verksamhet riktat mot personer som befinner sig i hemlöshet. 

 

Individ‐ och familjenämnden planerar att under 2023 tillsammans med 

Umeå stadsmission etablera ett nytt samarbete kring metoden Bostad 

först. Syftet är att kommunen genom ett nära samarbete med 

Stadsmissionen som ideell organisation, ska kunna nå ut till personer i 

hemlöshet som är fast i ett missbruk och med psykisk ohälsa och kunna 

erbjuda dem en hållbar boendelösning. Två personer kommer att anställas 

som arbetar med frivilliga och individanpassade stödinsatser kopplat till 

modellen.   
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§ 40 

 

Diarienr: KS‐2023/00183 

Interpellation: Språkkunskaper och en jämn 

könsfördelning vid rekrytering; Veronica Kerr (KD) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Veronica Kerr, Tomas Wennström, Wilhelm 

Wikberg, Mariam Salem, Elmer Eriksson, Mikael Thyni, Åsa Bäckström och 

Carin Nilsson beslutar kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om 

interpellationen. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Veronica Kerr (KD) 

följande interpellation till personalnämndens ordförande. 

 

Språkkunskaper och en jämn könsfördelning vid rekrytering 

Under förra året, 2022, beslutade en enig Äldrenämnd att inrätta en samisk 

enhet i äldreomsorgen med anledning av att Umeå kommun är 

förvaltningsområde för samiska och finska. Sedan tidigare finns en finsk 

avdelning på Ersboda, mycket tack vare att Sverigefinnar boende i Umeå 

under lång tid påtalat behovet av en avdelning. I samband med att beslutet 

togs var det också sagt att alla kommunens rekryteringsannonser ska i 

annonsen lyfta att språkkunskaper i de nationella minoritetsspråken är 

meriterande. Detta som en del för att lyfta de nationella minoritetsspråken 

samt säkerställa att vi har personal till i det här fallet den finska 

avdelningen. 

 

Förutom språkkunskaper och yrkeskunskaper finns det annat som kan 

lyftas i en annons. Kommunen har fortsatt en ojämn könsfördelning inom 

vissa yrken och kanske i synnerhet inom socialtjänstens område. Detta ska 

självklart inte vara ett problem i sig, men det finns alltid fördelar med att 

verksamheter som möter medborgare representerar befolkningen i stort. 

Det handlar om förtroende i många gånger utsatta situationer. Detta blir 

ett större problem vid myndighetsutövning om personer känner sig i förväg 
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dömda och orättvist behandlade just pga sitt kön. Det kan skada 

förtroendet för kommunen och i längden riskerar det att färre vågar söka 

hjälp. 

 

Med anledning av detta ställer jag följande frågor:  

1. Anser du att Umeå kommun bör göra en generell kartläggning av vilka 
språkkunskaper som finns hos de anställda?  

 

2. Anser du att vid rekrytering av personal ska en jämnare könsfördelning 
på arbetsplatsen alltid vara målet och något som ska uppmärksammas 
vid annonsering?  

 

3. Finns det några risker med att en arbetsplats med myndighetsutövning 
har en ojämn könsfördelning? 

 

Tomas Wennström (S), personalnämndens ordförande lämnar följande 

skriftliga svar: 

 

Svar på fråga 1 

Vi lever i en kommun med stor språkrikedom, vilket är en styrka som vi 

både ska värna och nyttja inom ramen för välfärdsuppdragets mångfald. I 

Umeå kommun lyfter vi återkommande fram språk som önskad kunskap 

och erfarenhet vid rekrytering. Det är även viktigt att vi inom ramen för att 

nyttja våra medarbetares kunskap rätt, lyfter möjligheterna till detta vid 

tillsättande av tjänster, utvecklingsplaner för den anställda och i 

verksamheten. Det innebär att vi på så sätt dokumenterar kunskaper och 

färdigheter som den anställda har och vill nyttja i sitt arbete.  

 

Svar på fråga 2 

Jämn könsfördelning är en viktig förutsättning för våra verksamheter. Det 

är redan idag en viktig del i våra rekryteringsriktlinjer och rutiner, där 

annonser är en del av de verktyg som kan nyttjas. Urvalsprocessen är viktig. 

Men det är också betydelsefullt hur vi uttrycker oss, och hur vi beskriver 

våra yrken och arbetsplatser för att skapa attraktivitet och intresse. Det är 

nog så viktigt för att få bredd av sökanden.  

 

Svar på fråga 3 



Sida 35 av 39 

Umeå kommun  Sammanträdesprotokoll 

Kommunfullmäktige  2023‐02‐27 

 

       
Justerares sign:    Utdraget bestyrks: 

 

Vi vet att en jämn könsfördelning och mångfald på arbetsplatser bidrar till 

utveckling, god trivsel och arbetsmiljö. Det är angeläget att vi kan locka 

både män och kvinnor till våra yrken för att kunna spegla det samhälle vi 

lever i. Därför tycker jag att det är oerhört viktigt att vi har ett aktivt 

jämställdhetsarbete i alla våra verksamheter och aktivt jobbar med att 

attrahera och rekrytera jämställt och med mångfald.     
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§ 41 

 

Diarienr: KS‐2023/00114 

Fråga: När bedöms Västra Länken kunna öppnas för 

trafik? Anders Ågren (M) 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

 

att avskriva frågan då respondenten inte närvarar vid dagens 

sammanträde och att frågan även bordlades vid föregående 

sammanträde. 

Ärendebeskrivning 

Anders Ågren (M) har inkommit med en fråga till kommunstyrelsens 

ordförande.   
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§ 42 

 

Diarienr: KS‐2023/00205 

Fråga: Är tjänsteresor till Hanoi förenligt med Umeå 

kommuns klimatmål? Åsa Bäckström (V) 

Beslut 

Efter ytterligare inlägg av Åsa Bäckström och Moa Brydsten beslutar 

kommunfullmäktige att avsluta överläggningen om frågan. 

Ärendebeskrivning 

Efter medgivande av kommunfullmäktige ställer Åsa Bäckström (V) 

följande fråga till för‐ och grundskolenämndens ordförande. 

 

Är tjänsteresor till Hanoi förenligt med Umeå kommuns  

klimatmål? 

I projektet ”En skola för hållbar utveckling” flyger för‐ och 

grundskolenämndens ordförande Moa Brydsten (S), vice ordförande Maria 

Lindvall (L) samt ett antal tjänstepersoner och rektorer till Hanoi nu i 

februari. Genom att flyga Umeå ‐ Hanoi tur och retur så bidrog denna  

resa med koldioxidutsläpp på cirka 3 ton koldioxid per person. Varje person 

i Umeå har ett genomsnittligt utsläpp på cirka 10 ton koldioxid per år. Vi 

har ett gemensamt taget beslut i kommunfullmäktige om att uppfylla 

Parisavtalets 1,5 graders målet, vilket innebär att varje person behöver 

minska koldioxidutsläppen. 

 

Fråga 

Rent konkret, hur bidrog en flygresa Umeå ‐ Hanoi tur och retur, till för‐ 

och grundskolans hållbara utveckling och klimatmålet att reducera  

koldioxidutsläppen i Umeå kommun?   
 
Moa Brydsten (S), för‐ och grundskolenämndens ordförande svarar på 
frågan. 
Tack så mycket. Det projekt som för‐ och grundskolan i Umeå kommun 

bedriver är ett kommunalt partnerskap‐projekt, till 100 % finansierat av 
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Internationellt Centrum för Lokal Demokrati (ICLD) som på uppdrag av SIDA 

arbetar med fattigdomsbekämpning genom lokal demokratiutveckling. 

Kommunala partnerskap är en del av Politiken för Global Utveckling (PGU) 

och understryker den viktiga roll som kommuner och regioner har i global 

utveckling för att stärka demokrati runt om i världen. Projektet inleddes 

2011 efter att Hanoi via SIDA undrat om det fanns någon som kunde bidra 

till deras arbete med Education for Sustainable Development. Umeås för‐ 

och grundskola bedriver ett aktivt hållbarhetsarbete och valde därför att 

ingå i projektet. Vårt gemensamma projekts mål är att genom att inkludera 

de globala målen och agenda 2030 i undervisningen och lärande öka 

upplevelsen av meningsfullhet och möjligheter till att agera för barn och 

elever. För att utvärdera projektet ‐ om projektet lever upp till sitt ändamål 

‐ genomfördes en extern utvärdering 2016 av Kontigo. Bland annat kom 

utredaren fram till att det förefaller som att projekten haft en jämförelsevis 

mycket stor betydelse för arbetet i och med skolan i Cau Giay. Främst vad 

gäller att lyfta miljöfrågorna på agendan. Att bidra till utvecklingen av 

pedagogiska metoder och verktyg samt genom att utveckla en ny form av 

dialog mellan olika medarbetare i skolorganisationen. Utvärderingens 

slutsatser och rekommendationer föranledde att vi tillsammans med Cau 

Giay i Hanoi ansökte om en fortsättning av projektet 2018. En av 

förutsättningarna i ICLD:s arbete med kommunalt partnerskap är att 

deltagarna i projekten också träffas. Det bygger på deras erfarenheter av 

framgångsrikt internationellt arbete. Vid senaste resan till Hanoi åkte en 

politiker från majoriteten, en politiker från oppositionen, en representant 

från naturskolan och representanter från våra fyra partnerskolor i form av 

en rektor samt en förstelärare. I Hanoi besökte vi partnerskolorna, höll i 

lektioner i lärande för hållbar utveckling, besökte ambassaden, utbildade 

cirka 300 rektorer och förstelärare i lärande för hållbar utveckling och hade 

gemensamma seminarier på strategisk nivå. Dessutom hade vi möjligheten 

att träffa Jonas Sjöstedt tidigare partiledare för Vänsterpartiet som delade 

med sig av sina gedigna kunskaper om landet och de långvariga och 

betydelsefulla relationerna mellan Vietnam, Sverige och inte minst 

Västerbotten. Han följde också med på besök vid den skola där han 

påtalade vikten av denna typ av lokal samverkan. Därför finner jag det 

minst anmärkningsvärt att Åsa, vänsterpartist från Umeå, ifrågasätter detta 

viktiga internationella arbete. Ett arbete som grundar sig i den 

internationella solidariteten som syftar till att stärka förutsättningarna för 
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demokrati, jämställdhet och hållbar utveckling tillsammans med våra 

medmänniskor i andra delar av världen.  

 

 

 


